
Protokół Nr XXXI/14 

 z Sesji Rady Gminy Garbów  

 odbytej w dniu 14 listopada 2014 roku 

                                                                                                        

 W dniu 14 listopada 2014 roku odbyła się XXXI Sesja VI kadencji samorządu - 

Rady Gminy Garbów, która rozpoczęła się o godz. 9
25

 a zakończyła o 11
56

. Na listę 

obecności wpisało się ogółem 12  radnych  /lista obecności w załączeniu/. Ponadto w sesji 

uczestniczyli: Zastępca Wójta, Skarbnik, Kierownik GOPS oraz zaproszeni goście                     

i publiczność. 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie zaproponowanego porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności gminy między sesjami. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych na terenie Gminy Garbów na lata 2014 – 2020. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do 

obliczania podatku rolnego na terenie gminy Garbów na 2015 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych 

taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Garbów na rok 2014 rok.   

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Garbów na lata 2014 – 2017. 

9. Przyjęcie drogi o dł. 200 m w Zagrodach. 

10. Sprawozdanie Wójta z działalności Gminy w VI kadencji samorządu w latach 2010 

– 2014. 

11. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje                        

i zapytania radnych. 

12. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

13. Sprawy bieżące. 

14. Zamknięcie sesji.  

 

Do punktu 1  

 

   Przewodniczący Rady otworzył obrady XXXI Sesji Rady Gminy Garbów VI kadencji 

samorządu, powitał przybyłych radnych oraz gości, stwierdził wymagane quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał (obecnych 12 radnych, brak radnych: Nalewajek, 

Tarki i Skałeckiego). 

 

Do punktu 2 

 

   Przewodniczący Dudzik odczytał zaproponowany porządek obrad w wersji określonej 

zaproszeniem na sesję. Radna Zwolak zgłosiła do porządku obrad wniosek: „przyjęcie 

drogi o dł. 200 m w Zagrodach”. Jest to ponowiony wniosek o przejecie drogi 

wewnątrzosiedlowej w Zagrodach, który był już omawiany na sesjach Rady (od 2008 – 

2013 r.) i nie znalazł wcześniej akceptacji zarówno Wójta jak i Rady Gminy. Wnioskującej 

zwrócono uwagę, że w tej sprawie nie ma stosownego projektu uchwały. Ostatecznie po 

krótkiej dyskusji Przewodniczący Dudzik zarządził głosowanie nad wprowadzeniem 

wniosku radnej do porządku obrad, w głosowaniu 11 radnych opowiedziało się „za” 

wprowadzeniem wniosku, przy jednym głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących 
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się”. Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie zaproponowanego porządku 

obrad z uwzględnieniem przyjętego wniosku radnej Zwolak:  

      -     kto jest za przyjęciem porządku obrad - 12 głosów; 

- kto jest przeciw  – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 12 głosami „za”.  

    

Do punktu 3 

 

   Prowadzący obrady poprosił Zastępcę Wójta p. M. Sanaluta o przedstawienie 

sprawozdania z działalności gminy między sesjami. Zastępca Wójta poinformowała:  

   Pomimo dodatkowych zadań i obowiązków związanych z organizacją wyborów na wójta 

oraz do rady gminy, powiatu i sejmiku wojewódzkiego Urząd Gminy Garbów i jednostki 

organizacyjne realizują zaplanowane zadania. 

1.Trwają prace przy gminnych inwestycjach: 

- przebudowa drogi w Piotrowicach Wielkich 1,7 km z dofinansowaniem NPPDL, termin 

jest trudny, ale decyzja była podjęta na sesji 5 września bieżącego roku; 

- budowa budynku socjalnego przy boisku sportowym jest na etapie prac 

wykończeniowych; 

- położono nawierzchnie asfaltowe na drogach w Woli Przybysławskiej-Mariance,                       

w Garbowie na osiedlu przy drodze „Borkowskiej” i w Przybysławicach na tzw. 

„Cybulówce”; 

- odbył się odbiór drogi powiatowej w Bogucinie na który gmina przeznaczyła 426 tys. zł., 

pozostała jeszcze kwestia dokończenia chodnika;  

- rozpoczęte zostały prace przy montażu placów zabaw w Piotrowicach Wielkich                        

i Borkowie z tzw. małych projektów z udziałem dofinansowania przez LGD; 

- w największym projekcie z dofinansowaniem RPO „Ekoenergia dla gminy Garbów” 

wykonano już montaż 122 instalacji kolektorowych i 4 kotłów na biomasę; 

- w kwestii  chodnika przy drodze wojewódzkiej w Piotrowicach Wielkich który ma być 

realizowany na mocy umowy z Zarządem Województwa, ZDW nie wyłonił wykonawcy, 

brak oferentów w terminie do końca 2014 r., jest wniosek o przesunięcie środków na 

przyszły 2015 r.;  

- zbliża się szansa na kolejną inwestycję na terenie gminy tj. budowa gazociągu, 

dokumentacja na odcinek od granicy z gminą Markuszów do budynku Szkoły                             

w Przybysławicach już jest zlecona,  co oznacza że zatrzymana w latach 90 - tych 

inwestycja pojawi się w naszej gminie. 

2. Odbywały się posiedzenia Komisji Rady Gminy: Rewizyjnej, Rolnictwa, Oświaty  

oraz Finansów, na których Komisje zajmowały się miedzy innymi zaopiniowaniem stawek 

podatkowych na rok 2015;  

3. Wójt Gminy wydał oświadczenie zamieszczone na stronie internetowej urzędu oraz                        

w miejscach publicznych, dotyczące rozpowszechniania nieprawdziwych informacji                  

o rzekomej lokalizacji farm wiatrowych, gdzie obowiązujące  przepisy planu 

zagospodarowania przestrzennego nie dają żadnej możliwości ich budowy w gminie 

Garbów. 

4. Gmina Garbów uzyskała już pozytywną opinię Rady Naukowej IUNG o nieodpłatnym 

przekazaniu na rzecz gminy Garbów dwóch działek położonych w obrębie geodezyjnym 

Zagrody Przybysławskie,  stanowiące drogi gruntowe tzw. poprzeczki przy dawnym 

chmielniku. Po przejęciu  aktem  notarialnym będzie możliwe utwardzenie drogi. 

5. Wójt oraz przedstawiciele UG uczestniczyli w szkoleniach, spotkaniach roboczych                    

i uroczystościach;  

- 26 października odbył się pierwszy Jesienny Festyn zorganizowany spontanicznie przez 

sołectwo i KGW Przybysławice na terenach byłej Cukrowni Garbów; 
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- Koła Emerytów i Rencistów w Zagrodach, Gutanowie i Garbowie obchodziły Święto 

Seniora; 

- w Gminnej Bibliotece Publicznej odbył się Międzyszkolny Konkurs Poezji Bronisława 

Pietraka;  

- 11 listopada obchodziliśmy 96 rocznicę odzyskania przez Polskę niepodległości, złożyła 

podziękowanie dla wszystkich, którzy przyczynili się do uświetnienia tej uroczystości. 

    Radny Poleszak zgłosił problem i zaapelował o „zorganizowanie” lokalu dla potrzeb 

działalności Koła Gospodyń Wiejskich w Przybysławicach.  

    Radny Barszcz pytał o remont świetlicy w Gutanowie – przetarg zamieszczony na 

stronie internetowej. 

 

Do punktu 4 

 

   Kierownik GOPS M. Plecha wprowadziła w temat realizowanego punktu porządku 

obrad, udzieliła radnym wyjaśnień i odpowiedziała na zadane pytania, poinformowała 

ponadto o konsultowaniu projektu Strategii z dyrektorami szkół z terenu gminy. Zastępca 

Wójta dodała, że projekt był także konsultowany z Młodzieżową Radą Gminy Garbów. 

Prowadzący obrady odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych na terenie Gminy Garbów na lata 2014 – 2020, 

następnie zarządził głosowanie: 

      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 12 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/.     

 

Do punktu 5 

 

   Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej 

ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczania podatku rolnego na terenie gminy Garbów na 

2015 rok. Zastępca Wójta poinformowała, że propozycje dotyczące stawek podatków 

lokalnych były omawiane na ostatnich posiedzeniach Komisji Rady Gminy. Prowadzący 

obrady zarządził głosowanie:  

      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 12 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/.     

 

Do punktu 6 

 

   Przewodniczący Dudzik odczytał wniosek Wójta o przedłużenie czasu obowiązywania 

dotychczas obowiązujących na terenie gm. Garbów taryf dla zbiorowego zaopatrzenia                  

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków o jeden rok tj. – od 1 stycznia 2015 r. do 31 

grudnia 2015 r. taryfy zostały zatwierdzone uchwałą Rady Gminy Nr XXII/159/13 z dnia 

20 listopada 2013 r. Następnie prowadzący obrady odczytał projekt uchwały w sprawie  

przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia               

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, po czym zarządził głosowanie: 

      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 12 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

 

Do punktu 7 
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   Przewodniczący Dudzik postawił wniosek o zwiększenie kwoty dotacji dla OSP w Woli 

Przybysławskiej o kwotę 15 tys. zł, jako źródło sfinansowania wskazał oszczędności                   

z oświetlenia ulicznego sołectwach Woli Przybysławskiej. Skarbnik uzupełniła, że                    

w sołectwie Wola Przybysławska I zostało 9.450, zł zaś w Woli Przybysławskiej II 5.658, 

zł. Następnie Skarbnik Miszczuk omówiła i podsumowała proponowane zmiany budżetu 

gminy Garbów. Przewodniczący Dudzik odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Garbów na rok 2014 i zarządził głosowanie:  

      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 12 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/.    

 

Do punktu 8 

 

   Skarbnik wprowadziła w temat realizowanego punktu porządku obrad. Proponowane 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej wynikają głównie ze zmian budżetu. 

Przewodniczący Dudzik odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej i zarządził głosowanie: 

      -     kto jest za przyjęciem uchwały – 12 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 0 głosów. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie. /tekst w załączeniu/.    

 

Do punktu 9 

 

   Przedstawiciel Spółdzielni Mieszkaniowej w Zagrodach p. A. Turski doniósł pismo – 

wniosek o nieodpłatne przejęcie gruntów działek na osiedlu w Zagrodach od Skarbu 

Państwa – Starostwa Powiatowego w Lublinie i ustanowienie na tych gruntach drogi 

gminnej. Radna Zwolak odczytała zebranym przedmiotowe pismo. Radna Michoń zwróciła 

uwagę, że nie ma przygotowanego w tej sprawie projektu uchwały, podobnie 

wypowiedziała się radna Chabros, która w zaistniałej sytuacji zaproponowała wstępne 

zaopiniowanie zaprezentowanego wniosku. Przewodniczący Dudzik zarządził głosowanie: 

      -   kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem tego wniosku Spółdzielni Mieszkaniowej 

w Zagrodach – 10 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów; 

- kto się wstrzymał – 2 głosy. 

   Wniosek został wstępnie pozytywnie zaopiniowany, następna Rada będzie mogła podjąć 

stosowną uchwałę w tej sprawie (o ile podzieli zdanie ustępującego składu Rady). 

 

Do punktu 10 

 

   Zastępca Wójta M. Sanaluta działając w imieniu Wójta, który nie mógł uczestniczyć               

w obradach, złożyła Radzie Gminy sprawozdanie z działalności Gminy Garbów w VI 

kadencji samorządu w latach 2010 – 2014, podkreśliła, że przez cały okres Urząd Gminy              

i jednostki gminne w tym: Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, wszystkie placówki 

oświatowe, Gminny Zespół Obsługi Szkół, Gminna Biblioteka Publiczna wypełniały swoje 

obowiązki i zadania, pracowały bez zakłóceń. Nie zaistniały sytuacje i problemy braku 

środków finansowych na podstawowe potrzeby, obsługę mieszkańców i wynagrodzenia dla 

pracowników. Także należne dotacje dla organizacji pozarządowych, w tym dla Sióstr 

Salezjanek, Stowarzyszeń w Leścach i Borkowie prowadzących szkoły i przedszkola były 

przekazywane terminowo.  Budżet w kolejnych latach był realizowany planowo, a bieżące 

sprawozdania były przedkładane Radzie Gminy, zamieszczane na stronach internetowych 



 5 

w Biuletynie Informacji Publicznej, w Głosie Garbowa oraz przy okazji zebrań i spotkań               

z mieszkańcami. Wbrew ostatnio rozpowszechnianym nieprawdziwym informacjom, że 

gmina  nie pozyskuje środków UE, przytoczone i wymienione zostały przykłady niektórych 

projektów realizowanych na terenie gminy z udziałem funduszy UE.  

Wykaz projektów inwestycyjnych, drogowych, partnerskich i tzw. miękkich 

społecznościowych znajduje się na stronie internetowej gminy www.garbow.pl i o nich 

również była przekazywana bieżąca informacja. 

Pozyskiwane fundusze pochodziły z różnych źródeł np.: RPO WL, POKL WL, PROW, 

LGD, NPDDL, Fundusz Szwajcarski, Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji, 

Ministerstwo Sportu i Turystyki, WFOŚ i GW. Gmina Garbów jest też jedną                             

z najaktywniejszych w LGD Kraina wokół Lublina. 

Oprócz bardzo ważnych zadań inwestycyjnych jak: budowa dróg - w tym powiatowych, 

budowa chodników, oświetlenia drogowego, sieci kanalizacji sanitarnej, oczyszczalni 

zagrodowych, placów zabaw zagospodarowania terenów użyteczności publicznej, 

remontów budynków szkolnych realizowano też projekty i przedsięwzięcia wspólne                   

z mieszkańcami. Mimo, że kwoty pozyskane były mniejsze, ale cieszą i są ważne, bo też 

dzięki nim wzrasta aktywność i potencjał „naszego kapitału ludzkiego”- wtedy oprócz 

rzeczy materialnych powstaje coś jeszcze, co jest niewymierne, a cenne, radość budowania, 

tworzenia i zaufanie. Dowodem tego jest odradzanie i reaktywowanie się KGW, ilość 

powstałych stowarzyszeń i organizacji. 

   Najlepszym przesłaniem na przyszłość zdaniem p. Sanaluty byłyby słowa „zgoda 

buduje”, podziękowała za „wspólne tworzenie naszej garbowskiej rzeczywistości”, dodała, 

że klimat dialogu i zaufania zawsze inspiruje do działania, były także w mijającej kadencji 

trudne sprawy i chwile, ale one „też pewnie czemuś służą, – bo co nas nie zabije, to nas 

wzmocni – i za to trudne dobro też dziękuje”.  

   Następnie Zastępca Wójta wręczyła radnym obecnym na sesji podziękowania od Wójta 

za wspólną pracę i najlepsze życzenia na przyszłość.  

 

Do punktu 11 

 

   Przewodniczący Dudzik zapoznał zebranych z pismami jakie wpłynęły do Rady Gminy: 

- pismo Komisariatu Policji w Niemcach o dofinansowanie kwotą 20 tys. zł zakupu 

pojazdów służbowych oznakowanych; 

- pismo mieszkańców Piotrowice Kolonia o pomoc w budowie drogi Nr 331 w 2015 roku, 

będącej w zarządzie Gminy Garbów (dojazd do 5 posesji + ważny dojazd do gruntów 

rolnych i leśnych), poparte 22 podpisami zainteresowanych mieszkańców; 

- pismo mieszkańców Leśce – Kolonia „Malinówka” o zarezerwowanie w budżecie gminy 

w 2015 roku środków na budowę drogi betonowej przez wymienioną  kolonię (dojazd do 

11 posesji + ważny dojazd do pracy i szkół), poparte 31 podpisami zainteresowanych 

mieszkańców; 

- pismo mieszkańców Leśce – Kolonia „Gawronówka” o zarezerwowanie w budżecie 

gminy w 2015 roku środków na budowę drogi betonowej przez wymienioną  kolonię 

(droga w złym stanie technicznym, trudno przejezdna, utrudniony dojazd), poparte 22 

podpisami zainteresowanych mieszkańców; 

- pismo OSP w Woli Przybyslawskiej z prośbą o zabezpieczenie w budżecie gminy na rok 

2015 środków w wysokości 50 tys. zł na pokrycie kosztów związanych z dalszym 

wykończeniem budynku strażnicy; 

- oświadczenie Wójta Gminy Garbów Kazimierza Firleja w związku                                                

z rozpowszechnianiem nieprawdziwych informacji o rzekomej lokalizacji elektrowni 

wiatrowych na terenie gm. Garbów, Wójt informuje że nie ma żadnej możliwości 

wybudowania elektrowni wiatrowych bez wiedzy i zgody lub wbrew woli mieszkańców 

gminy Garbów, podkreśla że teksty o jakimkolwiek „zagrożeniu wiatrakowym” są oparte 

http://www.garbow.pl/
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na kłamstwach i manipulacjach.     

   Radny Barszcz zapytał, co się dzieje w sprawie magazynów o których projektowanej 

lokalizacji w Zagrodach była mowa na ostatniej sesji. Zastępca Wójta odpowiedziała, że 

żadnych konkretów w tej sprawie nie ma.    

 

Do punktu 12 

 

   Radni zapoznali się wcześniej z protokołem z poprzedniej XXX sesji Rady, do którego 

uwag nie wnieśli. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu: 

- kto jest za – 11 głosów; 

- kto jest przeciw – 0 głosów;  

- kto się wstrzymał  – 1 głos.   

Protokół został przyjęty.    

 

Do punktu 13 

 

   W tym punkcie porządku radny Grabarz podziękował radnym, Wójtowi, Zastępcy Wójta, 

Skarbnikowi, Sekretarzowi i pozostałym pracownikom Gminy za współpracę, wspólne 

rozwiązywanie problemów, podkreślił, że tylko rozmowa do czegoś pozytywnego 

doprowadzi. 

    

Do punktu 14 

 

   Podobnie Przewodniczący Rady, podziękował za współpracę i wspólne rozwiązywanie 

problemów w trakcie mijającej kadencji, podkreślił że niekiedy były różnice zdań – ale 

twórcze, z tego rodzi się kompromis, życzył sukcesów tym radnym którzy kandydują w 

tegorocznych wyborach, następnie wobec wyczerpania porządku ogłosił zakończenie 

XXXI Sesję Rady Gminy, ostatniej w VI kadencji samorządu. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował       Przewodniczący Rady Gminy  

         

Adam Reszka            Jan Kazimierz Dudzik    


